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Den 10. august 2020 

 

Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

Christiansborg 

1240 København K 

 

Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 1146 (MOF alm. del) stillet 1. juli 2020 efter ønske fra 

Birgitte Bergman (KF). 

Spørgsmål nr. 1146 

”Mener ministeren, at bekendtgørelsen om bade- og bådebroer hører bedst hjemme under 

Kystdirektoratet, eller er det ministerens opfattelse, at man bør flytte kompetencen vedrørende 

bådlifte og fortøjningspæle i tilknytning til de broer langs kysten, hvor det er kommunerne, der har 

kompetencen til at meddele tilladelse efter selvsamme bekendtgørelse, til kommunerne?” 

Svar 

Etablering af anlæg på søterritoriet kræver en tilladelse efter kystbeskyttelseslovens § 16 a, stk. 1. 

Kompetencen til at meddele tilladelse til visse bade- og bådebroer er ved bekendtgørelse om bade- og 

bådebroer fra 2007 delegeret til kommunerne. 

 

Der pågår i øjeblikket et arbejde med at ændre bade- og bådebrosbekendtgørelsen som følge af en 

ændring af kystbeskyttelsesloven i 2018, hvor der blev skabt hjemmel til, at kommunerne også får 

kompetence til at udstede påbud til ulovlige broer. I forbindelse med ændringen af bekendtgørelsen er 

der lagt op til, at kommunerne også får kompetence til at behandle fortøjningspæle i tilknytning til 

bådebroer, idet fortøjningspæle ofte er en forudsætning for at broen kan anvendes til fortøjning af 

både. 

 

Vedrørende bådlifte, oplyser Kystdirektoratet, at ”Kystdirektoratet forvalter kystbeskyttelseslovens 
regler om anlæg på søterritoriet med udgangspunkt i det offentlige tilgængelige 

administrationsgrundlag fra 2015, som også omfatter bådlifte. Der har i årevis været en fast og 

restriktiv nævnspraksis på området, hvor der også sker en inddragelse af de lokale forhold og hvor der 

foretages en konkret vurdering i hver enkelt sag. Praksis er blandt andet begrundet i at hævning af 

både over vand kan virke dominerende i landskabet, og at bådlifte ikke er et nødvendigt anlæg, for at 

kunne have sin båd fortøjet”. 
 

Med administrationsgrundlaget og den kommende ændring af bade- og bådebrosbekendtgørelse er der 

fundet en god balance mellem benyttelse og beskyttelse af søterritoriet. Jeg ser derfor ikke aktuelt 

behov for yderligere ændringer på området. 
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